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  ZÁŘÍ, ŘÍJEN – 2012
ÚVODNÍK - AKTUÁLNÍ DĚNÍ V NAŠEM SBORUMILÝ 
POZDRAV VŠEM!

Úvodem  mi  dovolte  malé  ohlédnutí 
za teplým  létem.  Prázdniny  jsme  zahájili 
ekumenicky při  bohoslužbě  v  husitské  kostele 
v Drahotuších  u příležitosti  svátku  Cyrila 
a Metoděje. Šlo o velmi příjemné setkání,  kdy 
se kostel zaplnil i za velmi vysokých teplot. 
Další  ekumenické  setkání  je  naplánováno 
na leden příštího roku v našem kostele!

V červenci jsme se v lipnické synagoze 
rozloučili  se  sestrou  Irenou  Vaňákovou 
z Lipníka.  Byla  jsem moc ráda,  že  jsem měla 
příležitost  rozloučit  se  osobně ještě  v hospici 
ve Valašském  Meziříčí,  kde  sestra  Vaňáková 
strávila poslední dny svého naplněného života. 
Věřím,  že  Pán  Bůh  ji  provázel  v  životě 
do poslední chvíle, protože její vyrovnanost mě 
vždy udivovala. Uvědomila jsem si, že ne každý 
má příležitost se rozloučit, a také ne každý je se 
svým životem smířen. Stále bojujeme, zápasíme 
a  to  i  s  vlastní  vírou,  strachem,  pocitem 
beznaděje a pocitem jakési nenaplněnosti. 

Budiž nám tedy povzbuzením do našich 
bojů, velkých, ale i těch malých, tento verš:
Bojuj  dobrý  boj  víry,  abys  dosáhl  věčného  
života, k němuž jsi byl povolán a k němuž ses  
přihlásil dobrým vyznáním před mnoha svědky.

1 Tim 6,12

KE KOSTELU...
Staršovstvo  sboru  vybralo  z  veřejné 

soutěže  architekty  manžele  Roubíkovi 
z Velkého  Újezda,  kteří  připravují  projekt 
rekonstrukce  a  přístavby  našeho  kostela. 
Dostáváme se tak opět k finančně nákladnému 
kroku,  kdy  budeme  hledat  dotační  tituly,  ale 
i vlastní  zdroje,  abychom  k  realizaci 
rekonstrukce  kostela  vůbec dospěli. 
Na výročním  sborovém  shromáždění  se  hojně 

diskutovalo  o  tom,  že  náš  kostel  rekonstrukci 
potřebuje. Ale to se bez naší zvýšené obětavosti 
zřejmě neobejde.    Připomínám,  že   náš  sbor 
ještě  stále  splácí  půjčku  200  tis.  vůči 
Jeronymově  jednotě  za rekonstrukci  střechy 
kostela. 

Na  konci  srpna  se  podkruchtí  našeho 
kostela  proměnilo  ve  staveniště.   Bratr  Jiří 
Kadlec   demontoval  dřevěné  obložení,  aby 
kostel  lépe  vysychal,  a  abychom  viděli  jak 
omítka pod obložením vypadá.

Měření ukázalo, že zdivo už neobsahuje 
ani  tolik  vlhkosti  jako soli.  Odsolení  zdiva  je 
řešitelné,  ale  také  finančně  nákladné  a  salární 
příspěvky  malé.  Proto  staršovstvo  vyhlašuje 
(časově neomezenou) sbírku  na  rekonstrukci 
kostela! 

CO NÁS ČEKÁ...
Staršovstvo  svou  další  schůzi  naplánovalo 
na středu 3.10. v 17 hodin na faře.

Neděle  díkčinění bude  7.10. a  bude 
vysluhována Večeře Páně. Plánujeme také opět 
rodinnou neděli a rádi bychom pozvali rodiny 
s dětmi  k  bohoslužbám a  to  21.10. s  krátkým 
posezením  a  pohoštěním  po  bohoslužbách 
v podkruchtí. 

Konvent moravskoslezského  seniorátu  bude 
v sobotu 3.11. v Přerově!

SBOROVÝ PROGRAM  
Bohoslužby  se  v  kostele  nemění,  stále  platí 
neděle 8.30 hodin – kostel Šromotovo náměstí!

Biblické  hodiny  pro  seniory byly  zahájeny 
a budou ve čtvrtek v 10 hodina na faře ve 14-ti 
denním intervalu. 

Biblické  hodiny  pro  střední  generaci budou 
ve středu  v  17  hodin  na  faře  také  ve  14-ti 



denním intervalu.

V  plánu  jsou  opět  jednou  za  měsíc  biblická 
setkání  v  Bělotíně  u Fibichů,  první  se 
uskuteční  17.10.  v  17.30  hod. Odjezd  bude 
od fary krátce po 17 hodině.

Přesné  termíny  biblických  hodin  budou 
vyvěšeny  na  faře,  u  kostela  a  na  webových 
stránkách sboru!

Konfirmační  příprava  byla  zahájena  a  bude 
pokračovat od 5.10. každý pátek od 16 hodin 
na  faře. Letošními  novými  konfirmandy  jsou 
děti  z loňského  náboženství,  kterých se  schází 
v našem sboru pět.

Tento  rok  bude  zahájeno   náboženství  pro 
mladší děti – děti se budou scházet ve čtvrtek 
od 14 hodin. 

ADRESA SBORU: 
Farní sbor Českobratrské církve evangelické 
v Hranicích, Farní 43, 753 01 Hranice
Číslo účtu sboru: 190 304 741 / 0300

tel. 581 603 537, mob. 604 813 291

WEBOVÉ STRÁNKY NAŠEHO SBORU A CÍRKVE: 
www.ccehranice.estranky.cz
www.e-cirkev.cz

JUBILANTI V ZÁŘÍ A ŘÍJNU

11. 9. Jaroslav Vanča                            92 let
13. 9. Anna Mücková                           77 let
15. 9. Marie Lankašová (Lipník n/B.)  66 let
16. 9. Lydie Vilišová                             76 let
17. 9. Dobromila Pupíková                   78 let
22. 9. Josef Pánek                                  84 let
28. 9. MUDr. Libuše Tesaříková           89 let
 3.10. Anna Czerweková                       72 let
 5.10. Karel Holec                                 66 let
 6.10. Božena Fibichová                        63 let
 8.10. Antonín Mikulenčák                    66 let
12.10. Emília Danišková (Lipník n/B.)  74 let

Apoštol Pavel píše v dopise Židům: Za takovou dobu už byste měli být sami učiteli, a zatím opět  
potřebujete, aby vás někdo učil abecedě Boží řeči; potřebujete mléko, ne hutný pokrm. Každý,  
kdo potřebuje mléko, protože nepřivykl slovu spravedlnosti, je jako nemluvně. Hutný pokrm je  

pro vyspělé, pro ty, kdo mají cvičením své smysly vypěstovány tak, že rozeznají dobré od špatného.
Pavel to píše tvrdě, ale pravdivě a nikdo se snad nemůže urážet nad tím, že duchovní růst je 

růst a ne stav stabilizovaný, někde v čase zakonzervovaný...                            Židům 5,12-14 
Začátkem září se děti usadily do školních lavic, kolem školy začal pořádný šrumec – někteří 

školáci nastoupili do prvních tříd,  jiní  postoupili  o stupínek výše.  Ti v prvních třídách se musí 
za jeden rok naučit číst a psát. To se ale bez každodenní námahy neobejde. A ti, co to už umí, se 
zase dozví něco víc, protože toho neustále přibývá. Abecedu vystřídají pravidla českého pravopisu. 
A na děti jsou kladeny zase větší nároky. Takhle děti rostou a posunují se nám ve školních lavicích 
od první až po devátou třídu. Jdou pořád dál a výš. 

Kam se ale posunujeme my, co už dávno školou povinní nejsme?  Asi bychom vyštrachali 
životní předměty,  které se nám učí špatně.  Možná máme špatné zkušenosti  a proto  už v těchto 
předmětech o další znalosti neusilujeme.

Tak například takový předmět POLITOLOGIE je nám naprosto cizí, protože dnešní politice 
téměř  nikdo nerozumí  a  ani  už  rozumět  nechce.  Nedá se  v  tom vyznat  a  člověk je  tím často 
znechucen. - A co předmět EKONOMIKA? Když dojde na ta zvláštní slova - růst, stagnace, recese 
–   máme  z toho  spíše  deprese.  -  A nebo  máme  špatné  zkušenosti  z  předmětem RODINNÁ 
VÝCHOVA? Vzpomínám si, že  nás učili,  že „rodina je základ společnosti“,  to ale dnes  neplatí. 
Rodiny jsou většinou rozpadlé a základem společnosti se stal člověk sám, jako pán.  -  A co třeba 
takové NÁBOŽENSTVÍ? Kostelní lavice svědčí o tom,  že není zájem. Zavrhli jsme učivo, které 
nám mělo usnadnit život mezi lidmi na zemi. Co je to Desatero? A kdo se jím řídí?  Není hlad po 
Bohu, ale je hlad po tom, po čem touží naše oči a naše břicho. Je to tedy obrovská konkurence vůči 
tomu, jak jsme nakonec vnitřně vyprahlí a prázdní.  Abecedě Boží řeči se tedy musíme učit i my 
a nejen židé, kterým to píše Pavel. A místa v lavicích je dost :-)

                 Buďte vítáni v novém školním roce! Zamlouvám si první lavici, Vaše farářka P.L.

http://www.ccehranice.estranky.cz/
http://www.e-cirkev.cz/
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